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  تمرکز؛ رمز پیروزی 
مقابل آمریکا 

 مقابل ولز عملکرد خوبی داشتیم و 
توانستیم به دو گل در دقایق پایانی دست 
پیدا کنیم. البته ولز شرایط خوبی نداشت 
و بچه های ما از این موضوع استفاده کرده و 
مقابل این تیم، پیروز شدند تا ما هم بتوانیم 
شانس صعود به مرحله بعد را داشته باشیم.  
باید قبول کنیم که سطح فوتبال انگلیس 
به مراتب بالاتر از ولز است. بازیکنان 
انگلیس همگی در لیگ های معتبر دنیا 
بازی می کنند. شرایط خوبی دارند و یکی 
از تیم هایی هستند که مدعی قهرمانی در 
این جام هستند، اما ولز چنین شرایطی را 
ندارد و نمی تواند یک مدعی برای صعود 
به مرحله بعد باشد.  در جام جهانی حرف 
اول و آخر را روحیه می زند. اگر بازیکنان 
از لحاظ روحی و روانی در شرایط مطلوب 
باشند به طور حتم موفق خواهند شد ضمن 
اینکه باید از ورود به حاشیه ها، جنجال و 
مسائلی که باعث می شود تمرکزشان به 
هم بریزد پرهیز کنند. به داوری معترض 
نشوند و اجازه دهند او کارش را انجام 
دهد.  صحبت های کادر فنی یکی از دلایل 
موفقیت تیم خواهد بود. او می تواند در 
نیمه مربیان نقاط ضعف حریف را بیشتر به 
تیم باز بکند. نقش کاپیتان هم در این بازی 
حساس بی تأثیر نیست و او باید در طول 
بازی با بازیکنان صحبت کرده و از آنان 
بخواهد هم آرامش داشته باشند تا دچار 
اشتباه نشوند.  تیم ملی آمریکا در دو دیدار 
گذشته عملکرد خوبی داشتند. آنها نسبت 
به گذشته پیشرفت محسوسی کردند. 
بازیکنان جوان و سرعتی دارند، اما در خط 
حمله تمام کننده ندارند که این به سود ما 
خواهد بود. ما باید با تمرکز کامل مقابل 
آمریکا به میدان برویم. از موقعیت هایی 
که به دست می آوریم بهترین استفاده را 
داشته باشیم. اشتباه نکنیم و تلاش کنیم 
با پرس کردن حریف، موقعیت گلزنی را از 
آنها بگیریم.  امیدواریم تیم ملی کشورمان 
با هر ترکیبی که به میدان می رود بتواند 
برنده این بازی بوده و تیم ملی به مرحله 

بعد صعود کند. 

 موقعیت کم نظیر 
برای تیم ملی 

به خاطر  گذشته،  بازی های  در  ما 
سیستم های غلط، نتوانستیم عملکرد خوبی 
داشته باشیم اما در بازی مقابل ولز نمایش 
خوبی داشتیم و دفاعی بازی نکردیم. 
بازیکنان تیم ملی آزادانه عمل کردند و از 
لاک دفاعی بیرون آمدند. ولز فکرش را 
نمی کرد که تیم ملی هجومی بازی کند. 
بیشتر فرصت های بازی دست تیم ملی بود و 
موقعیت های ولز را هم سید حسین حسینی 
مهار کرد. به نظر من، تیم ملی فوتبال خوبی 
مقابل ولز ارائه داد و اگر تیم ملی به گل 
نمی رسید، پایان خوبی برای این بازی 
قلمداد نمی شد.  امیدوارم که تیم ملی باخت 
مقابل انگلیس را فراموش نکند. تیم ملی 
باید برد مقابل ولز را فراموش کند. تیم ملی 
اگر در باد این بازی بخوابد، شاید دچار 
مشکلاتی شود اما ما در کل بازیکنان خوبی 
داریم. در رقابت های جام جهانی فقط چند 
تیم بودند که توانستند فوتبال خوبی ارائه 
دهند. امیدوارم تیم ملی بتواند پیروزی 
مقابل ولز را فراموش کند و برای مساوی 
به مصاف تیم ملی آمریکا نرود.  تیم ملی 
فوتبال آمریکا، تیم خوبی است و این طور 
نیست که ما توان برد آمریکا را نداشته 
باشیم. باید تیم ملی مقابل آمریکا باهوش 
بازی کند. شما نگاه کنید، ژاپن، آلمان را 
می برد و عربستان هم موفق شد آرژانتین 
را شکست دهد. پیروزی مقابل آمریکا دور 
از انتظار نیست و تیم ملی باید تمرکز در 
بازی داشته باشد و دوندگی خوبی در بازی 
داشته باشد تا بتواند در میدان موفق عمل 
کند.  در تمام ادواری که ایران در مسابقات 
بوده است، چنین موقعیتی برای تیم ملی به 
وجود نیامده است که با کسب یک امتیاز 
بتواند به دور بعدی رقابت های جام جهانی 
صعود کند. ما در جام جهانی ۱۹۹۸، در 
بازی آخر خود با آلمان بازی داشتیم که 
تیم سختی بود اما در این دوره ما در بازی 
سوم خود با آمریکا بازی داریم که با ما تقریبا 
هم سطح است و به نظر من شرایط مناسبی 
برای صعود داریم و امیدوارم در نهایت 
تیم ملی بتواند عملکرد موفقیت آمیزی از 

خود ارائه دهد. 

 تقابل ایران و آمریکا در جام جهانی 

خیز بلند یوزها برای تاریخ سازی 

سالپنجم
شماره1429

آرمان ملی: تیم ملی فوتبال کشورمان در یکی از 
حساس ترین دیدار های تاریخ خود به مصاف تیم ملی آمریکا 
می رود؛ دیداری که در صورت پیروزی ایران را برای اولین بار 

راهی مرحله حذفی جام جهانی می کند. 
  سوابق بازی ایران و آمریکا 

بازی ایران و آمریکا پیش از این یک مرتبه در جریان 
جام جهانی ۱۹۹۷ فرانسه نیز رخ داده بود. ایران و آمریکا در 
روز ۳۱ خرداد سال ۱۳۷۷ در جام جهانی ۱۹۹۸ فرانسه به 
مصاف هم رفتند که این دیدار با پیروزی دو بر یک تیم ملی 
ایران به پایان رسید. حمید استیلی و مهدی مهدوی کیا 
گلزنان ایران در این بازی بودند. تک گل آمریکا را نیز برایان 
مک براید به ثمر رساند. ایران در جام جهانی ۱۹۹۸ با تیم های 
یوگسلاوی، آمریکا و آلمان هم گروه بود و در پایان در رتبه 
سوم آن گروه قرار گرفت و از راهیابی به مرحله یک هشتم 
نهایی بازماند. این بازی در ورزشگاه ژرلان در لیونل فرانسه 
برگزار شد و به خاطر فضای سیاسی آن موقع، به بازی ایران و 
آمریکا القابی نظیر »مادر تمام بازی ها« و »سیاسی ترین بازی 
تاریخ جام جهانی« اختصاص داده شد. احمدرضا عابدزاده، 
علی دایی، خداداد عزیزی، مهدی مهدوی کیا، حمید استیلی 
و کریم باقری از جمله ستارگان ایران در این بازی بودند. بازی 
ایران و آمریکا، دومین بازی دو تیم در جام جهانی ۹۸ بود که 
در ورزشگاه ژرلان در شهر لئون کشور فرانسه برگزار شد 
و یکی از خاطره انگیزترین بازی های تاریخ جام جهانی در 
حضور ۳۹۱۰۰ تماشاچی حاضر در ورزشگاه و میلیون ها 
طرفدار پای تلویزیون بود. تیم ملی ایران موفق شد با گل های 
مهدی مهدوی کیا و حمید استیلی، آمریکا را شکست دهد و 
اولین پیروزی ایران در جام های جهانی را رقم بزند. تک گل 
تیم ملی آمریکا مقابل ایران را مک براید به ثمر رساند. ایران 
در سومین بازی خود در جام جهانی ۹۸ فرانسه به مصاف 
آلمان رفت و با نتیجه دو بر صفر مغلوب حریف قدرتمند خود 
شد.  براساس قوانین فیفا، در آغاز مسابقه تیم B باید برای 
 B برود. در این دیدار، ایران تیم A دست دادن به سمت تیم
بود و آمریکا A؛ در نتیجه، ایرانی ها باید به سمت آمریکایی ها 
می رفتند. اما مهرداد مسعودی، یکی از مسئولان رسانه ای 
فیفا، با آمریکایی ها مذاکره کرد و قرار شد تا برخلاف شیوه 
مرسوم، آنان به سمت ایرانیان بروند و با آن ها دست بدهند. 
در جریان مراسم پیش از آغاز مسابقه، بازیکنان ایرانی به 
رقیبان آمریکایی خود رزهای سفید، به عنوان سمبل صلح، 

هدیه دادند. 
  داور

تیم های ملی فوتبال ایران و آمریکا در آخرین بازی خود 
از مرحله گروهی رقابت های جام جهانی ۲۰۲۲ قطر روز 
سه شنبه ۸ آذر به مصاف هم می روند. متئو لاهوز، داور 
سرشناس اسپانیایی بعنوان داور دیدار حساس ایران-  آمریکا 
از سوی فیفا معرفی شد. او سابقه قضاوت چندین الکلاسیکو 

را در کارنامه خود دارد. 
  صحبت های کی روش 

کارلوس کی روش در نشست خبری پیش از دیدار تیم های 
ملی فوتبال ایران و آمریکا اظهار داشت: فردا بازی به شدت 
خاصی برای ماست؛ مشخصا برای من. بودن در تیم ملی 
ایران برای سومین مرتبه و رفتن به بازی سوم با احتمال 
صعود، اتفاقی افتخارآمیز است و امیدوارم بهترین نمایش را 
داشته باشیم. وی با تمجید از شاگردان گرگ برهالتر تصریح 
کرد: شاید آمریکا باثبات ترین تیم گروه باشد. آنها عملکرد 
خوبی برابر انگلیس و ولز داشتند. تیم های دیگر به خصوص 
ایران به صورت مستمر خوب کار نکردند. می دانیم چه کار 
می کنیم و یک تیم مرتب و سازمان یافته در مقابل ماست. 
آمریکا هم مانند ایران به دنبال صعود خواهد بود. بچه های 
من باید مهارت و روح و روان خود را جمع کنند تا نتیجه ای 
بگیریم که به مرحله یک هشتم نهایی صعود کنیم. سرمربی 
ایران مجدداً بازی با آمریکا را برای خودش ویژه دانست و 
گفت: من این فرصت را داشتم که در MLS )لیگ حرفه ای 
فوتبال آمریکا( کار کنم و مدتی در تیم ملی ایالات متحده 
آمریکا هم فعالیت کردم. این برای من یک افتخار است. به 
نظرم مهم ترین نکته ای که می توان درباره رشد فوتبال آمریکا 
گفت، این است که آنها »ساکر« را به »فوتبال« تبدیل کردند. 
هر دو تیم می توانند فوتبال خوبی به نمایش بگذارند و ما 
می خواهیم بهتر بازی کنیم. اگر چنین اتفاقی بیفتد، احتمال 
پیروزی ما بیشتر است. »پیروزی برابر ولز یک برُد مهم برای 
شما در جام جهانی بود. فکر می کنید که فردا می توانید 
آمریکا را شکست دهید؟ و اینکه بعد از شکست برابر انگلیس 
چه چیزی کمک کرد که ولز را شکست دهید؟«، کی روش در 
پاسخ به این پرسش ها یادآور شد:  جام جهانی یک تورنمنت 
کوتاه است. ما در مرحله اول برای امتیاز بازی می کنیم و در 
مرحله بعدی شرایط متفاوت است. در پایان همه چیز برای 
برنده است و چیزی برای بازنده وجود ندارد. برای همه تیم ها 

۳ بازی وجود دارد. امروز یک بازی فوق العاده بین کامرون 
و صربستان برگزار شد که نتیجه غیرقابل پیش بینی -۳ ۳ 
را داشت. ما این اعتقاد را داریم که می توانیم یک فوتبال 
خوب بازی کنیم و اگر فوتبال خوبی بازی نکنیم هیچ اتفاقی 
نمی افتد، اما فوتبال خوب باعث می شود که بازی را ببریم. 
تمرکز این است که خوب سازماندهی شده باشیم و بتوانیم 
از لحاظ دفاعی بهترین عملکردمان را برابر بازیکنان آمریکا 
داشته باشیم. ما باید توپ را نگه داریم و از فوتبال لذت ببریم، 
پیروزی ما دست خداست و نتیجه خدای فوتبال است که 
دست ما نیست. کی روش در ادامه افزود: چیزی که دست 
ماست این است که ما باید همه چیزهایی که داریم، به لحاظ 
تکنیکی و ذهنی روی این بگذاریم که بتوانیم خوب فوتبال 
بازی و یک هارمونی ایجاد کنیم. من به شدت اطمینان دارم 
که دو بازی خوب داشتیم. ما از بازی اول خیلی چیزها یاد 
گرفتیم و در بازی دوم توانستیم سه امتیاز بگیریم. ما در 
مسابقه هستیم و تا آخرین بازی باید با احتمال صعود برویم، 
این چیزی است که به آن اعتقاد داریم. همان طور که گفتم 
این تیم، آمریکاست و فوتبالی متفاوت با چیزی است که 
قبلا من دیده بودم، ارائه می کند. بازیکنان آنها هر روز در 
اروپا بازی می کنند و بعضی از آنها در تیم های سطح بالا 
بازی می کنند. ما با تمام احترام مقابل آنها بازی می کنیم 
و آرزوی بزرگی داریم که بتوانیم امتیاز بگیریم و به مرحله 
بعد برویم و امیدوارم آنها هم چنین آرزوی پیش خودشان 
داشته باشند. سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان در واکنش 
به طرح این موضوع که »تیم ملی روزهای سختی را پشت سر 
گذاشت، ارتباط شما با تیم ملی به چه شکل است؟ آیا فکر 
می کنید اتفاقاتی که درباره صحبت های کلینزمن پیش آمد، 
ادامه داشته باشد؟«، گفت: نظری ندارم. فقط این را می گویم 
که من به این اعتقاد داشتم که یک تیم فوتبال به خاطر تیم 
بودنش باید مورد احترام قرار بگیرد. ما به اینکه تیم هستیم 
متعهدیم و هیچ چیزی از این قوی تر نیست. این چیزی است 
که در همه زندگی ام به آن اعتقاد داشتم و در این زمینه کار 
می کنیم. ما با ارزش ها و اصولی حرکت می کنیم که بازیکنان 
هر روز صبح که بیدار می شوند این چالش را داشته باشند که 
بهتر باشند و برابر خودشان رقابت کنند. مهم ترین نکته این 
است که خود قبل شان را در روز قبل شکست داده باشند. 
مهم ترین نکته خانواده بودن است، وقتی با هارمونی حرکت 
می کنیم این یک ذهنیت تیمی است. بازی اول ما خیلی 
خوب نبود، ولی ما به مسیر خودمان در بازی دوم برگشتیم تا 
از لحاظ تیمی بتوانیم استراتژی خودمان را بچینیم تا قوی تر 
ظاهر شویم. وی در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه  »آیا فردا 
هم مقابل آمریکا یک کی روش شجاع مانند بازی با ولز را 
می بینیم تا بتوانیم به دور بعد صعود کنیم؟«، گفت: ما نباید از 
لحاظ تئوری صحبت کنیم، باید درباره حقایق حرف بزنیم. دو 
حقیقت وجود دارد که شما از آن حرفی نزدید. تیم اینجاست 
که بهترین عملکرد را داشته باشد، همین طور ایالات متحده 
که دو بازی عالی داشته است. من می خواهم توجه همه را 
جلب کنم که ما به شدت بازی سختی داریم. دیگر مهم نیست 
که چطور شروع و حرکت کردیم، مهم این است که چگونه 
تمامش کنیم. در جام های جهانی قبلی با تیم های دیگر 
بعضی وقت ها خیلی خوب شروع می کردیم، اما بعضی وقت ها 
نمی دانستیم که چگونه ادامه دهیم. کی روش در ادامه یادآور 
شد: پیروزی برابر ولز خیلی خوب بود، ولی آن بازی تمام شده 
است، فردا آن نتیجه می تواند به ما کمک کند  تا کار خوب 
انجام شده را تکرار کنیم و دیگر اشتباهات گذشته را انجام 
ندهیم. پس فقط یک چالش برابر خودمان داریم و باید قوی تر 
و تیم بهتری باشیم تا به دور بعد صعود کنیم. باید بهترین 
تیم زمان باشیم و این چالش اصلًا ساده نیست. این به این 
خاطر نیست که ما یک سال پیش بازی خوبی داشتیم و الان 
به ما پاسپورت بدهند و بگویند می توانیم به فینال برویم. این 
موضوع درباره دیروز نیست و درباره فرداست و باید بهترین 
تلاش مان را داشته باشیم، به خاطر اینکه در شش جام جهانی 
این اولین باری است که می توانیم صعود کنیم، ولی آمریکا 
این کار را در سال ۱۹۹4 انجام داده است. »بازی فردا برای ما 
خاص است و می توانیم کاری کنیم که برای اولین بار صعود 
کنیم.«، وی با بیان این جمله درباره اینکه کلینزمن راجع به 
فرهنگ ایرانی ها صحبت کرده است و شما جوابش را دادید، 
می توانید درباره فرهنگ ایران برای کسانی که اطلاعی ندارند 
بیشتر توضیح دهید، گفت: من درباره صحبت های کلینزمن 
نظری ندارم. روز گذشته فدراسیون فوتبال ایران درباره 
ایالات متحده به خاطر حرکاتی که داشت شکایتی انجام داد. 
در 4۲ سالی که مربیگری کردم اگر نتوانم در این جنگ روانی 

کاری انجام دهم، عملا کار خاصی انجام نداده ام. 
  نظر کریم انصاری فرد 

کریم انصاری فرد مهاجم تیم ملی فوتبال کشورمان در 
نشست خبری پیش از دیدار مقابل آمریکا اظهار داشت: 

بعد از پیروزی تاریخی در بازی گذشته، ما باید برای بازی 
فردا آماده شویم. ما می دانیم این بازی چقدر مهم است تا 
بتوانیم یک روز تاریخی دیگر خلق کنیم. این بازی برای 
کشور ما به شدت حساس است. می توانم این قول را بدهم 
که همه بازیکنان آماده و همدل هستند و باید با هم کار 
کنیم. ما بازیکنانی داریم که می توانیم با آنها یک تاریخ 
دیگری خلق کنیم. تیم آمریکا به شدت خوب است. ما همه 
بازی های آنها را آنالیز کردیم و نقاط ضعف و قوت این تیم 
را شناسایی کردیم و آماده هستیم و می خواهیم دل مردم 
ایران را شاد کنیم. وی در واکنش به سؤالی درباره اینکه بعد 
از شکست مقابل انگلیس تیم ایران حلقه اتحاد زد و این 
موضوع چقدر در کسب پیروزی مقابل ولز مؤثر بوده است، 
گفت: من خیلی دوست ندارم به بازی با انگلیس و اتفاقاتش 
برگردم. یکی از نقاط قوت تیم ملی همدل بودن و تیم بودن 
بود. الحمدا... با دعای خیر مردم و همدلی بازیکنان بازی 
با ولز را پشت سر گذاشتیم و با یک نتیجه تاریخی و خوب 
برای بازی با آمریکا گام بر می داریم و به هدف خودمان یعنی 
صعود به مرحله بعد نزدیک می شویم. قطعا پیروزی مقابل ولز 
انرژی و روحیه ما را بیشتر کرد و مصمم شدیم که فردا یک 
نتیجه خوب کسب کنیم و به مرحله بعد برویم. انصاری فرد 
در واکنش به مشکلاتی که برای تیم ملی ایجاد شده است و 
اینکه این مسائل چقدر روی صعود شاگردان کی روش به 
دور بعد تأثیرگذار است، گفت: تمام تلاش مان این است که 
به مرحله بعد صعود کنیم. تمام تلاش ما برای شاد کردن 
دل مردم است. مثل همه ورزشکاران در ایران، از این قاعده 
مستثنی نیستیم. در کنفرانس های قبل هم بازیکنان گفتند، 
قطعا تمام تلاش شان را می کنند که کشورمان سربلند و 
دل مردم شاد باشد. ما از هیچ کاری دریغ نمی کنیم. قطعا 
تمام تلاش مان را می کنیم. بیشتر و بیشتر از همیشه تلاش 
خواهیم کرد که این اتفاق بیفتد. مهاجم تیم ملی فوتبال 
کشورمان درباره لحظات هیجان انگیز پیروزی برابر ولز 
یادآور شد: در این چند سال چنین چیزی را تجربه نکرده 
بودم. بازیکنان می دانستند چه مسئولیتی بر دوش شان دارند. 
آنقدر لحظات تاریخی بود که سخت است به زبان بیاوریم. 
تصاویر گویای همه چیز بود. به نظرم مهم ترین نکته این بود 
که خیلی خوب کار را شروع کنیم، آن را خوب ادامه دهیم و 
خوب به پایان برسانیم. خوشبختانه روزی به شدت شیرین 
برای ورزش و فوتبال کشور بود و همه در این پیروزی سهیم 

بودند و به همه تبریک می گویم. 
  تمجید از شاگردان کی روش گرگ برهالتر سرمربی تیم 
ملی آمریکا به تمجید از عملکرد بازیکنان ایرانی در دیدار با 
ولز پرداخت و گفت، در آن بازی هیچ چیزی جلودار آنها 
نبوده است. گرگ برهالتر در نشست خبری پیش از دیدار 
تیم های ملی فوتبال ایران و آمریکا در پاسخ به سؤال خبرنگار 
فاکس اسپورت مبنی بر اینکه »تاکتیک تیمش برای دیدار با 
ایران چیست؟«، گفت: بله، من به تاکتیک فکر می کنم، اما به 
خاطر داشته باشید که بازی امروز ماهیت حذفی دارد و تنش 
و شادی زیادی در آن خواهد بود. باید تعهد داشته باشیم و 
متقابلا حمله کنیم. بازی فردا می تواند یک بازی بحث برانگیز 
باشد و ما برای این مسأله آماده هستیم. سرمربی تیم ملی 
فوتبال آمریکا در واکنش به سؤال خبرنگار ایرانی مبنی بر 
اینکه »در حساس ترین بازی جام جهانی اگر آمریکا پیروز 
شود چند درصد مردم ایران خوشحال می شوند؟«، گفت: 
وقتی که درباره این مسابقه فکر می کنم، می بینم که بسیاری 
از افراد دیگر هستند که می توانند ملاحظات دیگری داشته 
باشند. برای ما یک مسابقه فوتبال برابر یک تیم دیگر است. 
مسابقه شکل حذفی دارد و هر دو تیم دنبال صعود هستند، 
مسأله همین است. ما می خواهیم روی تیم خودمان تمرکز 
کنیم. چیزی که هست یک مسابقه فوتبال است. برهالتر 
درباره اینکه جنگ رسانه ای آمریکایی ها قبل از این بازی و 
حذف کلمه »ا...« از پرچم ایران و توهین به فرهنگ و هویت 
ایران به ضرر تیمش خواهد بود یا برای تیمش روحیه بخش 
خواهد بود، گفت: تکرار می کنم که بازیکنان و تیم ما چیزی 
درباره این مسأله نمی دانستند. این چیز از کنترل ما خارج 
بود. می دانیم این یک مسابقه است و نتیجه اینطور به دست 
می آید که چه کسی خوب است. تنها چیزی که می گوییم 
معذرت می خواهیم از طرف بازیکنان و مربیان. تنها چیزی 
که هست همین است. برهالتر افزود:  ایران تیم خوبی است. 
این تیم تلفیقی است از هشت سال کار کردن در کنار هم و 
چیزی است که در جام جهانی قبلی شروع شده است. حمله 
متقابل ایران خوب است. ایران بازیکنی مثل طارمی را دارد 
و تیمی محکم به شمار می آید و مربی خوبی هم دارد. من 
کی روش را می شناسم و همانطور که گفتم بازی فردای ما 
با تیم او یک مسابقه حذفی است. وی در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه  »چرا از ناوگان نظامی کشورش نمی خواهد 
از خلیج فارس خارج شوند؟«، خاطرنشان کرد من با شما 
موافق هستم. ورزش باید کشورها را به همدیگر نزدیک 
کند. در همین حال هم که با هم رقابت می کنیم، با هم 
رفاقت داریم. باید در جام جهانی مانند برادر بازی کنیم، 
بنابراین این ورزش است.»کی روش سابقه کار در انگلیس 
دارد و از تجربه زیادی برخوردار است. آیا از این مسأله 
نمی ترسید؟«، برهالتر در پاسخ به این سؤال تصریح کرد: 

کی روش مربی مجربی و بسیار عالی 
است و مدت زمانی برای آمریکا 
کار کرده است، کارش برای اینکه 
در فوتبال آمریکا تحول ایجاد 
کرد، مفید بود. من شخصا برای 

او احترام قائلم.

دیدگــــــاه
شکست دادن آمریکا دور از دسترس نیست 

سیدعلیموسوی
کارشناس فوتبال 

حسنروشن
کارشناس فوتبال 

محسنگروسی
کارشناس فوتبال 

احمدجمشیدیان
کارشناس فوتبال 

مهدیپاشازاده
کارشناس فوتبال 

ستارهمدانی
کارشناس فوتبال 

 B بازی سوم تیم ملی فوتبال ایران مقابل آمریکا در گروه
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر برگزار می شود.  ملی پوشان باید بدانند 
که این آمریکا خیلی قوی تر از سال های قبل است و شباهتی به 
آمریکای جام جهانی ۱۹۹۸ ندارد. اکثر بازیکنانش در لیگ های 
معتبر دنیا فعالیت می کنند و اصلا نباید فریب دیدار آنها با ولز را 
بخورند.  با اینکه دیدار آمریکا با ولز با تساوی تمام شد، اما در دیدار 
با انگلیس نمایش خوبی داشت و این تیم قدرتمند را متوقف کرد. 
تنها یک بازی برای ایران باقی مانده است که ملی پوشان باید با 
تمام وجود و انگیزه بالا مقابل آمریکا قرار بگیرند و با کسب یک 
نتیجه خوب به مرحله حذفی جام جهانی صعود کنند.  تیم ملی 
فوتبال ایران مقابل آمریکا کار سختی را پیش رو دارد چون آمریکا 
هم برای صعود به مرحله حذفی خیلی امیدوار است. آنها تیمی 
هماهنگ هستند که از بهترین بازیکنان شان تا نفرات دیگر در یک 
سطح قرار دارند. اگر بازیکنان تیم ملی مثل روز بازی با ولز باشند 
و ترکیب و تاکتیک مناسبی داشته باشند، شکست دادن آمریکا 
دور از دسترس نیست. امیدوارم که تیم ملی بهترین نمایش خود 
را ارائه بدهد و بتواند برای نخستین بار به مرحله حذفی رقابت های 
جام جهانی صعود کند. راه انداختن جنگ های روانی تازگی ندارد، 
همیشه در دنیای حرفه ای فوتبال تیم هایی هستند که قبل از هر 
بازی جنگ روانی به راه می اندازند تا پیش از مسابقه خود را برنده 
بازی بدانند، اما حرف آخر درون زمین زده می شود. تمام بازیکنان 
ایران با تجربه هستند و وارد این گونه جوسازی های نمی شوند 
و حرف های قبل از بازی، بعد از سوت آغاز داور به فراموشی 
سپرده می شود.  جام جهانی ۲۰۲۲ قطر مانند دیگر رقابت های 
جام جهانی قبل شگفتی داشته است. عربستان توانست آرژانتین 
را شکست بدهد، اما با ۲ گل مغلوب لهستان شد. ژاپن هم آلمان 
را برد، اما از کاستاریکا باخت. هنوز در دور دوم بازی های گروهی 
هستیم و خیلی زود است تا درباره نتایج برخی از رقابت ها پیش 

بینی داشته باشیم. 
 

بازی متفاوت 

بازی تیم کشورمان با انگلیس شرایط خاصی داشت و متأسفانه 
برخی تغییرات در ترکیب ثابت باعث شد شکست تلخی بخوریم، 
اما در بازی با ولز شرایط تغییر کرد و تغییر در ترکیب و سیستم 
تیم ملی، نقش مهمی در گرفتن سه امتیاز بازی داشت، قطعا این 
برد شرایط روحی و روانی بازیکنان را تغییر داد و آنها برای بازی 
با آمریکا انگیزه زیادی خواهند داشت. دیدار با آمریکا یک بازی 
متفاوت است و آخرین بازی مرحله گروهی محسوب می شود. 
قطعاً تقابل با آمریکا حساسیت های خاص خودش را دارد و 
تیم ملی نباید در این بازی وارد مسائل حاشیه ای شود. ما بازیکنان 
باتجربه ای داریم که می توانند نتیجه موردنظر را برای تیم ملی 
رقم بزنند، اما بازی آسانی در پیش نداریم. آمریکا نسبت به ولز 
تیم باکیفیت تری است و بازیکنان خوبی هم در اختیار دارد، اما ما 

می توانیم با عبور از این تیم به مرحله گروهی برسیم. 

به یاد هشتم آذر 

مطمئناً دیدار ایران و آمریکا مسابقه مثل بازی مان در 
جام جهانی ۱۹۹۸ یکی از حساس ترین بازی های جام محسوب 
می شود و بازیکنان تیم ملی هم به خوبی می دانند که این مسابقه 
چقدر در سرنوشت تیم ملی برای صعود تأثیرگذار است. تیم ما از 
لحاظ روحی شرایط بسیار خوبی دارد و امیدوارم سه شنبه شب 
هم شاهد یک بازی خوب از سوی شاگردان کی روش باشیم.  این 
درست است که حتی با یک مساوی هم می توانیم به مرحله بعد 
برویم، ولی بازیکنان تیم ملی نباید تصور کنند که کار ساده ای برابر 
آمریکا دارند، آمریکا تیمی منسجم است و قدرت بدنی بالایی 
دارد. آمریکا در بازی با انگلیس هم نشان داد که سخت شکست 
می خورد و بازیکنان ما باید بسیار باهوش و کم اشتباه بازی کنند.  
هشتم آذر برای من یادآور دو خاطره شیرین است؛ یکی پیروزی 
برابر استرالیا و دیگری به دنیا آمدن دخترم، امیدوارم که فرداشب 
هم یک اتفاق شیرین دیگر را تجربه کنم و تیم ملی بتواند آمریکا 

را شکست بدهد. 

بازی آسانی نداریم 

قبل از بازی با آمریکا، برای ما بسیار مهم بود که ولز را شکست 
بدهیم و بعد از تغییراتی که کی روش نسبت به بازی اول ایجاد 
کرد توانستیم با انجام یک بازی خوب به پیروزی برسیم. گرفتن 
این سه امتیاز قطعا روحیه تیمی ایران را برای بازی مهم مقابل 
آمریکا بالاتر برد.  بدون شک بازی آسانی با آمریکا نخواهیم 
داشت و آمریکا در بازی با انگلیس نشان داد تیمی نیست که 
به سادگی شکست را قبول کند. ما باید با تمرکز بالا بازی کنیم 
تا کمترین اشتباه را داشته باشیم و در نهایت به آن چیزی که 
می خواهیم دست پیدا کنیم. . نکته مهم این است که سرنوشت 
صعود دست خودمان است و حتی با گرفتن یک مساوی هم این 
شانس را داریم که به مرحله بعد برویم. ما باید بدون استرس 
فوتبال بازی کنیم و بدانیم که همه چیز دست خودمان است. 
امیدوارم نمایشی که برابر ولز داشتیم را تکرار کنیم و در 
نهایت به مرحله بعدی برویم.  در رسانه ها خواندم که سرمربی 
تیم ملی امریکا گفته بود در بین دو نیمه بازی ایران و آمریکا در 
جام جهانی ۹۸، پاسپورت های ما را گرفته بودند. این ادعا کذب 
محض است و به هیچ عنوان صحت ندارد. ما در آن بازی روحیه 
و انگیزه زیادی داشتیم و خوشبختانه آمریکا را شکست دادیم، 

اتفاقی که امیدوارم سه شنبه شب تکرار شود. 


